
 

 

Provincie Flevoland 
t.a.v. dhr. L. Verbeek, Voorzitter van Provinciale Staten 

Onderwerp: Omstreden Chinese bewakingscamera’s 

Datum: 10 februari 2022 

Geachte Voorzitter van Provinciale Staten, 

Overeenkomstig artikel 23, lid 1 en 2 van het Reglement van Orde stelt de fractie van DENK de 
volgende schriftelijke vragen aan het college van Gedeputeerde Staten inzake omstreden Chinese 
bewakingscamera’s 
 
Een artikel van Omroep Flevoland van woensdag 9 februari jl. meldt dat ook in de gemeente 
Zeewolde bewakingscamera’s van de Chinese merken Hikvision en Dahua hangen.  Deze camera’s 
zijn omstreden vanwege zorgen over mogelijke spionage via een ‘achterdeurtje in de software’ en 
mensenrechtenschendingen. Zowel de bewakingscamera’s van Hikvision als van Dahua worden 
ingezet in de Chinese regio Xinjiang, waar de Oeigoeren worden onderdrukt. De Hikvision- en 
Dahua-technologie worden ingezet om de Oeigoeren te surveilleren in onder meer strafkampen en 
moskeeën. Internationale mensenrechtenorganisaties concluderen dat China misdaden pleegt 
tegen de menselijkheid in Xinjiang.  

Vragen 
1. Uit het eerdergenoemd artikel valt ook te herleiden dat de bewakingscamera’s van 

Hikvision en Dahua worden ingezet om de onderdrukking van de Oeigoeren in stand te 
houden dan wel te continueren. Maakt de Provincie zelf ook gebruik van deze 
bewakingscamera’s voor de beveiliging van haar gebouwen of elders in Flevoland? Zo ja, 
deelt de Provincie de mening van DENK dat het gebruik van deze bewakingscamera’s in 
strijd is met de principes van maatschappelijk verantwoord ondernemen die de Provincie 
onderschrijft? 
 

2. Gebruikt de Provincie producten van de bedrijven die onderdeel zijn van het 
productieproces van deze bewakingscamera’s of derden waarmee Hikvision en Dahua 
samenwerken? 
 

3. Werkt de Provincie samen met bedrijven die gebruikmaken van deze bewakingscamera’s? 
 

4. Is de Provincie bekend met de gevaren en keerzijden die schuil gaan achter het gebruik van 
deze bewakingscamera’ die gevoelig zijn voor spionage? 
 

5. Volgens onderzoeksplatform Follow The Money worden deze camera’s reeds in meerdere 
gemeenten gebruikt. Is de Provincie ervan op de hoogte in welke gemeenten deze camera’s 
allemaal gebruikt worden? Zo ja, in welke gemeenten worden deze camera’s gebruikt en om 
hoeveel camera’s gaat het? 
 



6. Volgens de NOS hebben al 10 gemeenten besloten om het gebruik van deze 
bewakingscamera’s uit te faseren of denken hierover na. Is de Provincie bereid om net als 
deze gemeenten afstand te nemen van deze Chinese merken die de onderdrukking van de 
Oeigoeren faciliteren? 
 

7. Is de Provincie bereid om de gemeenten die gebruikmaken van deze Chinese merken te 
attenderen op het feit dat gebruik van deze bewakingscamera’s onwenselijk is en dat zij 
hier zo snel mogelijk afstand van moeten nemen? 
 

8. Volgens het Follow the Money zijn de meeste camera’s in handen van particulieren. Zijn er 
ook private ondernemingen in de provincie die gebruikmaken van Hukvision of Duhua? Is 
de Provincie bereid om hen te attenderen op de schaduwzijde van deze bedrijven? 
 

9. Klopt het dat bedrijven als Hikvision en Dahua geweerd kunnen worden door bij 
aanbestedingen gunningscriteria op te stellen met het voorbehoud dat er geen producten 
en/of diensten geleverd mogen worden die gelinkt zijn aan mensenrechtenschendingen? 
 

10. Is de Provincie bereid om deze mogelijkheid in te zetten om te voorkomen dat de Provincie 
in de toekomst samenwerkt met de onderdrukkers van de Oeigoeren?  
 

11. En is zij bereid om gunningscriteria hiervoor op te stellen en te doen toekomen aan de 
Staten? 
 

12. Bestaat er momenteel een subsidie voor het beveiligen van panden? Zo ja, is de Provincie 
bereid om als eis op te nemen dat er geen producten c.q. diensten mogen worden 
ingekocht van Hikvison en Dahua? 
 

13. Als Provincie Flevoland deze subsidie verleent, wordt deze dan verstrekt via gemeenten of 
andere partijen? Is de Provincie dan voornemens gemeenten of de partij in kwestie de 
voorgestelde eis kenbaar te maken? 
 

14. Welke andere instrumenten kan de Provincie inzetten om het gebruik van deze merken te 
weren in Flevoland? 

Fractie: Denk Flevoland 


